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اشتباه بزرگ در لباس کاروان المپیکی 
ایران

مانتوی پرحاشیه اشتباه دوخته شد؟

در  ایران  ورزشکار  زنان  لباس  که  حالی  در 
مراسم افتتاحیه المپیک ۲۰۲۴ پاریس با حاشیه 
همراه شده بود، حالا خبرنگار ایسنا به جزییات 

جدیدی در این باره دست یافته است.
به گزارش ایسنا، لباس زنان ورزشکاران ایران 
در مراسم رژه المپیک ۲۰۲۴ پاریس با حواشی 
زیادی به ویژه در فضای مجازی همراه بود.  خیلی 
از کاربران فضای مجازی این لباس را به لباس 

کادر درمان تشبیه کردند.
مراسم  المپیک  از  قبل  المپیک  ملی  کمیته 
اظهاری  هیچ  و  نکرد  برگزار  لباس  از  رونمایی 
راجع به لباس نداشت اما در اولین جلسه هیات 
اتفاق  یک  از  پاریس  المپیک  از  بعد  اجرایی 

عجیب در مورد لباس پرده برداشته شد. 
جلسه هیات اجرایی سه شنبه هفته جاری 
از مباحثی که  این جلسه یکی  برگزار شد. در 
اعضا راجع به آن صحبت کردند، پیرامون لباس 
رژه کاروان بود. در جلسه گلایه هایی مطرح شده 
و مسئولان کمیته ملی المپیک عنوان کرده اند که 
لباس متفاوت از طرحی بوده که مدنظر داشتند!
رییس  سهرابیان،  علیرضا  مساله  این  به 
فدراسیون قایقرانی نیز در یک نشست خبری در 
مورد لباس و بحث تبلیغات آن گفت: "بخش 
فرهنگی و سرپرستی کاروان صحبت کنند. در 
مورد تبلیغات لباس حتما باید پیگیری کنند. طبق 
تصمیمی که در جلسه هیات اجرایی گرفته شد، 
قرار شد کمیته ای تشکیل و پیگیر کار شود. چون 
انتظارات همه از اسپانسر که قرار بود لباس ها را 
اختصاص دهد، متفاوت تر بود و در لحظه آخر 

چیزی متفاوت به دست عزیزان رسید."
خبرنگار ایسنا هم چنین مطلع شده است که 
کمیته  اجرایی  هیات  سه شنبه  روز  جلسه  در 
ملی المپیک این موضوع عنوان شده است که 
مسئولیت تایید لباس مردان را محمود خسروی 
زنان  لباس  و  المپیک  ملی  کمیته  رییس  وفا، 
ملی  کمیته  رییس  نایب  فرهادی زاد،  مهین  را 
المپیک بر عهده داشته اند. در ادامه این نشست 
مطرح شد که قرار بوده در لباس بانوان تغییراتی 
طراحی   مسئولیت  که  برندی  اما  شود  ایجاد 
و  ساده  را  لباس  داشته،  برعهده  را  دوخت  و 

متفاوت تحویل داده است!
برخی اعضای هیات اجرایی نیز به ایسنا اعلام 
کردند لباس رژه را قبل از المپیک ندیده بودند 
روسای  و  بودند  نداده  آن  به  راجع  نظری  و 
فدراسیون ها نیز تنها گرمکن ها را مشاهده کرده 

بودند.
روز  مراسم  در  است  این  توجه  قابل  نکته 
المپیک که تیرماه برگزار شد، وقتی از دبیرکل 
کمیته ملی المپیک در مورد لباس کاروان سوال 
شد، او تنها به این پاسخ اکتفا کرد:" در بازی های 
آسیایی هانگژو دیدید که بهترین لباس انتخاب 
شد و ایرادی نبود. برای المپیک پاریس هم کار 
کارشناسی انجام شده و بهترین نخبگان در این 
زمینه نظر دادند. همه کارها انجام شده و بهترین 
را انتخاب کردیم. تشخیص رونمایی از لباس با 
نظر هیات اجرایی است و هر زمان صلاح بدانند، 

مراسم رونمایی انجام می شود."
با توجه شرایط به وجود آمده برای لباس رژه، 
اگر همه کارها انجام شده بود و بهترین نخبگان 
بودند،  داده  نظر  ایران  کاروان  لباس  مورد  در 
چطور لباس کاروان متفاوت از چیزی بوده که 
مدنظر داشتند؟ چرا نتیجه جلسات متعددی که 
برای لباس کاروان گذاشتند با چنین سهل انگاری 
که  لباسی  اگر  هم چنین  است؟  بوده  همراه 
تصمیم  چرا  پس  بوده  بهترین  شده  انتخاب 
گرفتند رونمایی از آن را برگزار نکنند تا این اندازه 

در فضای مجازی حاشیه ساز بود؟
از طرفی چرا کمیته ملی المپیک وقتی متوجه 
را  لباس  شده،  مدنظر  طرح  با  لباس  تفاوت 
تغییر  برای  فرصت  اگر  است؟  گرفته  تحویل 
لباس نبوده سوالی که مطرح می شود این است 

که چرا باید کارها در دقیقه ۹۰ انجام شود؟
کمیته ملی المپیک هنوز هیچ پاسخ روشنی 
وقتی  حتی  و  نداده  کاروان  لباس  حواشی  به 
ورزشکار هم درگیر حاشیه لباس شد واکنشی از 
خود نشان نداد در حالی که مسئولیت لباس با 

این کمیته بود.

زنگ خطر برای طارمی در اینتر

کار ستاره تیم ملی ایران برای حضور در ترکیب 
اصلی اینتر سخت شد.

تورام  »مارکوس  خبرآنلاین؛  گزارش  به 
نشریه  شنبه  روز  گزارش  این  مهارنشدنی«، 
گازتادلو اسپورت در تمجید از رقیب اصلی مهدی 
این فصل  اینتر است.تورام در  طارمی در خط 
در 3 بازی ۴ گل به ثمر رسانده و ۲ پاس گل 
داده و ۲ بار جایزه بهترین بازیکن زمین را گرفته 
تا بهترین بازیکن اینتر تا اینجای فصل شناخته 

شود.
به نقل از فارس، اینتر شب گذشته در هفته 
سوم رقابت های سری آ میزبان آتالانتا بود و با 
نتیجه پرگل ۴ بر صفر به پیروزی رسید.اینزاگی 
در این بازی ترجیح داد طارمی را نیمکت نشین 
نقش  کاپیتان  مارتینز،  کنار  در  تورام  تا  کند 
این بازی  آفرینی کند. این ستاره فرانسوی در 
و جایزه  زد  و دوگل  داشت  را  عملکرد  بهترین 

بهترین بازیکن زمین را از آن خود کرد.
اسپورت،  دلو  گازتا  نشریه  گزارش  اساس  بر 
درخشش تورام باعث شده تا مهاجم تازه وارد 
اینتر مهدی طارمی کار سختی را پیش رو داشته 
کند.اینزاگی  پیدا  بازی  فرصت  بتواند  تا  باشد 
خوب  همه  که  می گوید  مهاجمانش  درباره 
بازی عالی  این  تورام در  هستند ولی مارکوس 
کار کرد و لائوتارو نیز خوب بود و از آرناوتوویچ و 

مهدی طارمی هم راضی است.

غوغای ساحلی بازان ایران در جهان
عقاب ها هم حریف اکبرزاده و 

قلعه نویی نشدند

تیم ملی والیبال ساحلی زیر ۱۹ سال ایران با 
نهایی  شکست لهستان در مرحله یک چهارم 
رقابت های قهرمانی جهان به مرحله نیمه نهایی 

صعود کرد.
دیدار های مرحله یک چهارم نهایی هجدهمین 
دوره مسابقات والیبال ساحلی قهرمانی زیر ۱۹ 
شهر  در  شهریور  دهم  شنبه  روز  جهان  سال 

شانگلو چین پیگیری می شود.
ایران  زیر ۱۹ سال  والیبال ساحلی  ملی  تیم 
)حبیب اکبرزاده – امیرعلی قلعه نویی( که در 
تیم های  شکست  به  موفق  مقدماتی  مرحله 
عنوان  به  و  شد  تایلند  و  استرالیا  آمریکا، 
صدرنشین گروه مستقیما به مرحله یک هشتم 
نهایی صعود کرد و روز گذشته با شکست شیلی 
به مرحله یک چهارم نهایی صعود کرد، امروز به 

مصاف لهستان رفت.
دو  مسابقه  این  در  کشورمان  ملی پوشان 
بر ۱۷  بر ۲۱ و ۲۱  امتیاز های ۲3  با  بر صفر و 
تا  رسیدند  پیروزی  به   )Wanat-Warych(
پنجمین برد متوالی خود در این رقابت ها را تجربه 

کنند و راهی مرحله نیمه نهایی شوند.
ایران  زیر ۱۹ سال  والیبال ساحلی  ملی  تیم 
به  نیمه نهایی  مرحله  در  و  امروز   ۱۶ ساعت 
مصاف لتونی می رود تا در صورت شکست این 

تیم فینالیست شود.
موفقیت تیم ملی والیبال ساحلی زیر ۱۹ سال 
ایران با دو بازیکن از استان های خراسان رضوی 
و تهران نشان داد که امکان افزایش سطح فنی 
بازیکنان در استان های غیر ساحلی نیز وجود 
دارد و از سوی دیگر بر روند استعدادیابی صحیح 

فدراسیون تاکید دارد.
سرمربی،  عنوان  به  بستگانی  عبدالرئوف 
و  مربی  عنوان  به  پوربندری  احمدی  مرتضی 
آنالیزور و سید پوریا نعیمی به عنوان سرپرست، 
در  ساحلی  سال   ۱۹ زیر  ملی  تیم  فنی  کادر 

رقابت ها هستند.

بلکه  ایران رفع نمی شود،  فوتبال  اساسی  مشکلات 
از شکلی به شکل دیگر تغییر می کند. مثال هم همین 
تکنولوژی  از  استفاده  و   )VAR( ویدئویی  داور  کمک 
کمک داور ویدئویی است. موضوعی که سال هاست در 
بسیاری از کشورها استفاده می شود و حتی آزمون و 
خطای خود را هم پشت سرگذاشته، در فوتبال خودمان 
تبدیل به چالشی بزرگ شده است؛ آن هم سال ها پس 
از وعده های محقق نشده برای ورود این تکنولوژی به 

فوتبال ایران.
به گزارش تابناک، بالاخره امسال شاهد این اتفاق 
شد.  آغاز   VAR با  بیست وچهارم  برتر  لیگ  و  بودیم 
را  جاری  فصل  مسابقات  از  هفته  سه  که  حالی  در 
بلکه  تنها مشکل حل نشده  نه  هم سپری کرده ایم، 
آن، جنجال های  از  استفاده محدود  و  تکنولوژی  این 
بسیاری را به همراه داشته است. بخشی از مربیان و 
بازیکنان تیم ها معترض هستند که چرا در بازی های 
آنها VAR وجود ندارد و آن را ناعادلانه می دانند، اما 
 VAR هیاهو و اعتراض اصلی در مسابقاتی بوده که از
استفاده شده است. آخرین مورد هم به همین دیدار 
دیروز پرسپولیس و فولاد مربوط می شود. در واقع طی 
سه هفته اخیر انتقادات زیادی به سیستم کمک داور 
ویدئویی استفاده شده در لیگ برتر صورت گرفت و 
هفته  به  هفته به ایرادات آن اضافه شد. در ابتدا شاهد 
این بودیم که داور وسط و کمک داوران اتاق VAR صرفاً 
با تصاویر تلویزیونی صحنه ها را بازبینی می کردند، اما 
در هفته های دوم و سوم اتفاق عجیب تری افتاد و داور 
وسط یا اصلاً نمایشگر نداشت یا دسترسی به دیدن 

صحنه های مشکوک برایش مقدور نبود.
VAR و بحران های ناتمام

در همین مدت کوتاه که از لیگ برتر بیست وچهارم 
و  رسانه ها  اعتراض  اقسام  و  انواع  شاهد  گذشته، 
هواداران به سیستم کمک داور ویدئویی و البته عملکرد 
اتاق VAR بوده ایم. دیشب پس از  داوران حاضر در 
دیدار پرسپولیس و فولاد، محمدرضا احمدی مجری 
 VAR به  نسبت  زیادی  انتقادات  برتر  فوتبال  برنامه 
داشت و گفت: »این داستان VAR دارد به ضرر فوتبال 
ما تمام می شود. کاش از اول صادقانه می گفتیم که 
برگزار   VAR با  امتحانی  را  لیگ  امسال  می خواهیم 
کنیم. الان در همه جای دنیا، حتی لیگ هایی بسیار 
پایین تر از ایران دارند از VAR استفاده می کنند و ما 
هنوز لنَگ مسائل اولیه هستیم. کاش اصلاً نمی آوردیم 

بلافاصله  صحبت ها  این  می آوردیم.«  را  درستش  یا 
استانداردسازی  ستاد  دبیر  رفعتی،  داود  واکنش  با 
ورزشگاه ها همراه شد. این مقام مسئول در فدراسیون 
فوتبال که گفته می شود نقش زیادی در ورود تکنولوژی 
VAR به فوتبال مان داشته، در استوری اینستاگرامی 
 VAR چرا  بودیم  فشار  تحت  »سالها  نوشت:  خود 
نیست، حالا که مهیا شده ایرادات دیگری می گیرید. 
حق پخش که پرداخت نمی کنید، حداقل دوربین بخرید 
و مسابقات را با کیفیت بهتری فیلمبرداری کنید. به پیر 

به پیغمبر چیزی به نام دوربین VAR نداریم.«
امروز مهدی محمدنبی هم واکنش مشابهی داشت و 
تأکید کرد که مأموریت فدراسیون انجام شده و تأمین 

نایب  صداوسیماست.  وظیفه  دوربین  و  سخت افزار 
رئیس فدراسیون فوتبال در خصوص مسئله ناهماهنگی 
صورت گرفته بین صداوسیما و فدراسیون فوتبال در 
و  برتر  لیگ  بازی های  زنده  پخش  تصاویر  خصوص 
نواقص  شروعش  چیزی  »هر  گفت:   VAR سیستم 
زیادی دارد. نمی شود صفر و صد را در یک لحظه تراز 
کنیم. این ناهماهنگی از سمت فدراسیون فوتبال نیست 
و ما فقط دستگاه ها را باید می آوردیم که دارد نصب 
می  شود و قرار است دستگاه ها به دوربین صداوسیما 
لینک شود. من ظرفیت صداوسیما را نمی دانم، اما تا 
این لحظه آقای فروغی هماهنگ بودند و خیلی کمک 
کردند. تأمین سخت افزاری برعهده فدراسیون فوتبال 

نیست.« در هر حال این دوئلی نیست که برنده آن 
نامشخص باشد. از همین حالا می توان پیش بینی کرد 
چه اتفاقی قرار است بیفتد؛ دقیقاً مثل ماجرای حق 
پخش. سال ها کشمکش میان ارکان مختلف فوتبال 
با صداوسیما  فوتبال  باشگاه ها و فدراسیون  از جمله 
و بعضاً مداخله چهره های مهم سیاسی، صداوسیما 
را مجاب نکرد که حق فوتبال را تمام و کمال و طبق 
آنقدر  واقع  در  بپردازد.  بین المللی  استانداردهای 
سنبه اش پر زور است که بعید به نظر می رسد اتفاق 
خاصی به نفع فوتبال بیفتد و در نهایت بازهم بازنده 
اصلی »فوتبال« است؛ مثل دفعه قبل. همانند تمام 

سال های گذشته که خبری از حق پخش نشد

نائب رئیس فدراسیون فوتبال در شرایطی از برگزاری دیدارهای آسیایی 
استقلال و پرسپولیس در ورزشگاه شهر قدس خبر داده که مشخص 
نیست آیا این استادیوم می تواند مجوزهای لازم AFC را دریافت کند 

یا خیر.
به گزارش "ورزش سه"، بحث مکان برگزاری دیدارهای آسیایی دو تیم 
استقلال و پرسپولیس، این روزها به سوژه داغ فوتبال ایران تبدیل شده 
است. ورزشگاه بزرگ و قدیمی آزادی در دست تعمیر و مرمت بوده و 
امکان میزبانی از سرخابی ها و تیم ملی را ندارد، در نتیجه این دو تیم 
باید استادیوم دیگری را برای برگزاری حداقل یک مسابقه خانگی معرفی 
کنند. صبح دیروز بود که مهدی محمدنبی، نائب رئیس فدراسیون 
فوتبال، در گفتگویی اعلام کرد که استقلال تصمیم گرفته تا ورزشگاه 
شهر قدس را به عنوان دومین ورزشگاه خانگی خود به کنفدراسیون 
فوتبال آسیا معرفی کند. مسئله ای که ابهامات زیادی داشته و اینکه آیا 
آبی پوشان می توانند بازی با الغرافه را در قلعه حسن خان برگزار کنند یا 

خیر، با شک و تردید زیادی همراه است.
باشگاه  بین الملل  امور  مدیر  حسینی،  علی  امیر  این،  از  پیش 
پرسپولیس، گفته بود: »ما تنها ورزشگاه آزادی را به کنفدراسیون فوتبال 
آسیا معرفی کردیم چون هر ورزشگاه دیگری را برای انجام بازی های 
آسیایی خود به کنفدراسیون معرفی می کردیم بایستی مجوز آسیا را 
می گرفت به همین دلیل چون مطمئن نبودیم که ورزشگاه جایگزین 
تأییدیه لازم را دارد، ورزشگاه دوم معرفی نکردیم. به همین علت اگر 
ورزشگاه آزادی تا روز نهم مهرماه آماده میزبانی نباشد، ممکن است با 
تصمیم کنفدراسیون بازی ما در ورزشگاه ثالث در کشور دیگری انجام 
شود.« در واقع صحبت های علی حسینی به بند مهمی در آیین نامه 
برگزاری مسابقات لیگ نخبگان اشاره می کند که به صراحت درباره 
الزام به تأیید استانداردهای ورزشگاه معرفی شده از سوی هر باشگاه 
صحبت می کند. در رگولیشن مرحله مقدماتی، مرحله گروهی و مرحله 
یک هشتم نهایی لیگ نخبگان و درخصوص استانداردهای لازم برای 

استادیوم های معرفی شده، آمده است:
»بند ۱۴.۱. باشگاه های شرکت کننده باید اطمینان حاصل کنند که 
مسابقات خانگی آن ها در ورزشگاه هایی برگزار می شود که مطابق با 
مقررات ورزشگاهی کنفدراسیون فوتبال آسیا )AFC( و سایر مقررات 
مرتبط AFC است. دبیرخانه کل AFC می تواند در هر زمانی قبل و در 
طول مسابقات بازرسی هایی را انجام دهد تا بررسی کند که آیا الزامات 
رعایت شده اند یا خیر. تمامی هزینه های مربوط به این بازرسی ها بر 

عهده باشگاه های شرکت کننده مرتبط خواهد بود.«
موضوعی که اینجا مطرح می شود این است که آیا ورزشگاه شهر 
قدس مطابق با قوانین مدنظر کنفدراسیون فوتبال آسیا هست یا خیر؟ 
طبق تصاویری که تا چند روز پیش از این استادیوم رسانه ای شده بود، 
به نظر نمی رسید که ورزشگاه قلعه حسن خان بتواند به راحتی، سخت 
گیری های AFC را پشت سر بگذارد و مجوزهای لازم را کسب کند، 
همان طور که در فصل قبل، ورزشگاه فولادشهر اصفهان با آن همه 

قدمت و امکانات، مجوز لازم را کسب نکرده بود.
اما یک موضوع مهم دیگر در رگولیشن لیگ نخبگان آمده است. جایی 

که نوشته است:
»بند ۱۴.۱.۱. هر باشگاه شرکت کننده باید تا مهلت تعیین شده توسط 
دبیرخانه کل AFC، ورزشگاهی را که برای تمامی مسابقات خانگی 
ورزشگاه  کند.  کرد، معرفی  استفاده خواهد  تورنمنت  در طول  خود 
برای  باشگاه شرکت کننده  معمول  خانگی  ورزشگاه  باید  معرفی شده 
مسابقات لیگ آن باشد. در صورتی که ورزشگاه خانگی معمول باشگاه 
شرکت کننده مطابق با الزامات ذکرشده در ماده ۱۴.۱ نباشد، باشگاه 
می تواند به طور استثنایی یک مکان بی طرف واقع در قلمرو انجمن عضو 

خود یا یک انجمن عضو دیگر را معرفی کند.
بند ۱۴.۲. مگر اینکه استثنایی توسط دبیرخانه کل AFC به صلاحدید 
باید تمامی مسابقات  خودش اعمال شود، هر باشگاه شرکت کننده 
کل  دبیرخانه  توسط  که  ورزشگاهی  یک  همان  در  را  خود  خانگی 
AFC تأیید شده است، برگزار کند. هر درخواست برای اعمال استثنا 
باید حداقل سی )3۰( روز قبل از مسابقه مربوطه به صورت کتبی به 

دبیرخانه کل AFC ارائه شود.«
همان طور که به وضوح در این دو بند آمده، هر باشگاه باید تا 3۰ روز 
 AFC قبل از مسابقه، درخصوص شرایط اضطراری ورزشگاه اول خود به
اطلاع دهد و ورزشگاه دیگری را معرفی کند. این در شرایطی است که 
استقلال باید ۱۶ روز دیگر به مصاف الغرافه برود و حامد مومنی، معاون 
دبیرکل فدراسیون فوتبال، روز چهارشنبه هفتم شهریور از ارسال نامه 
باشگاه استقلال به فدراسیون و معرفی ورزشگاه شهر قدس به عنوان 

استادیوم دوم و جایگزین خبر داده بود.
علاوه بر این، مومنی امروز نیز در ورزشگاه شهر قدس حضور پیدا 
کرد و از این استادیوم بازدید میدانی به عمل آورد و او مجدداً روی این 

نکته تأکید کرد که ورزشگاه قلعه حسن خان ایراداتی دارد که باید ظرف 
روزهای آینده برطرف شود تا فدراسیون، این استادیوم را به کنفدراسیون 
تأکید کرد که  اینکه مومنی مجدداً  فوتبال آسیا معرفی کند. ضمن 
پرسپولیس هنوز نامه ای برای انتخاب ورزشگاه دوم ارسال نکرده است. 
پس چیزی که واضح است، شرط مهم AFC یعنی "هر درخواست برای 
اعمال استثنا باید حداقل سی )3۰( روز قبل از مسابقه مربوطه به صورت 

کتبی به دبیرخانه کل AFC ارائه شود" رعایت نشده است.
کنفدراسیون فوتبال آسیا در بند دیگری از این آیین نامه، امکان رد 
شدن استادیوم معرفی شده از سوی باشگاه ها را پیش بینی کرده که 
طی آن، در صورتی که استادیوم های تیم میزبان نتوانند مجوزهای لازم 
را دریافت کند، خود AFC شخصاً وارد عمل شده و یک ورزشگاه بی 

طرف را انتخاب می کند:
» بند ۱۴.3. دبیرخانه کل AFC می تواند معرفی هر ورزشگاهی را رد 
کرده و هر تصمیمی را تحت این ماده ۱۴.3 به صلاحدید خود اتخاذ کند. 
اگر دبیرخانه کل AFC به هر دلیلی تشخیص دهد که یک ورزشگاه برای 
برگزاری هر مسابقه ای نامناسب است، باشگاه شرکت کننده مربوطه 
باید یک ورزشگاه جایگزین پیشنهاد دهد. اگر باشگاه شرکت کننده نتواند 
تا مهلت تعیین شده توسط دبیرخانه کل AFC یک ورزشگاه جایگزین 
قابل قبول پیشنهاد دهد، دبیرخانه کل AFC می تواند یک مکان بی طرف 

را برای برگزاری مسابقه)ها( انتخاب کند.«
در ادامه نیز ذکر شده که اگر باشگاهی در مسابقه ای که بنا شده 
در ورزشگاه بی طرف برگزار گردد، شرکت نکند، سه بر صفر بازنده 

خواهد شد:
»بند ۱۴.3.۲. اگر باشگاه شرکت کننده از شرکت در مسابقه)ها( 
در مکان بی طرف انتخاب شده توسط دبیرخانه کل AFC امتناع ورزد، 
به عنوان انصراف از مسابقات تلقی خواهد شد و مشمول ماده 5 این 
مقررات خواهد بود.« نتیجه گیری: مرور قوانین کنفدراسیون فوتبال 
آسیا نشان می دهد که احتمال برگزاری دیدار دو تیم استقلال و الغرافه 
در استادیوم شهر قدس بسیار پایین است چرا که اولاً با توجه به سخت 
گیری های فراوان AFC، بعید به نظر می رسد که این ورزشگاه بتواند 
استانداردهای کنفدراسیون فوتبال آسیا و مجوزهای لازم را دریافت کند. 
دوماً اگر AFC روی بند مربوط به الزام 3۰ روزه جهت معرفی ورزشگاه 

دوم پافشاری کند، این بند درخصوص استقلال رعایت نشده است.
تنها در صورتی که کنفدراسیون فوتبال آسیا با این شرایط اضطراری 
کنار بیاید و چشم روی الزامات و قوانین خود ببندد، بازی استقلال و 
الغرافه در شهر قدس برگزار می شود. لازم به ذکر است که پرسپولیس 
با  از بازی  نیز امروز را به عنوان آخرین روز از مهلت 3۰ روزه قبل 
پاختاکور فرصت دارد تا ورزشگاه دوم خود را معرفی کند. این دیدار ۹ 
مهر برگزار می شود، یعنی دقیقاً 3۰ روز دیگر و باید دید تصمیم مدیران 

پرسپولیس در این زمینه چه خواهد بود.

سکانس از دوئل جدید صداوسیما-فدراسیون فوتبال

»VAR«سالهابعدازحقپخش
بالاخره تکنولوژی کمک داور ویدئویی وارد فوتبال ایران شد، اما تاکنون نتوانسته باعث رضایت اهالی فوتبال شود و در همین مدت کوتاه آنقدر نواقص زیاد 

بوده که تقریباً هیچکس از عملکرد VAR ابراز رضایت نکرده است.

کریسرونالدودرقلعهحسنخان!قوانین ای اف سی درباره ورزشگاه ها چه می گویند

بالاخره امسال 
شاهد این اتفاق 

بودیم و لیگ برتر 
بیست وچهارم با 
VAR آغاز شد. 

در حالی که سه 
هفته از مسابقات 
فصل جاری را هم 

سپری کرده ایم، 
نه تنها مشکل 

حل نشده بلکه 
این تکنولوژی 

و استفاده 
محدود از آن، 

جنجال های 
بسیاری را به 
همراه داشته 

است

 ۱۰ از  دعوت  است؛  ویژه ای  رکورد  صاحب  ایران  فوتبال  برتر  لیگ  حالا 
بازیکن خارجی برای حضور در اردوی تیم های ملی مختلف جهت شرکت در 

تورنمنت های بین المللی.
به گزارش “ورزشه سه”، قطعا یکی از مهم ترین قوانینی که در سال ۱۴۰۰ توسط 
فدراسیون فوتبال تصویب و به اجرا رسید، مربوط به جذب مربی و بازیکنان 
خارجی توسط تیم های لیگ برتری است. قانونی که تا حد امکان، حضور بازیکنان 
بی کیفیت آسیایی، اروپایی، آفریقایی و آمریکای جنوبی را به حداقل رساند و حالا 

نیز شاهد به ثمر نشستن آن هستیم.
به طوری که که لیگ برتر ایران یک رکورد ویژه و کم نظیر در تاریخ به نام خود 
ثبت کرده است. شب گذشته با اتمام هفته سوم لیگ، تمرینات بسیاری از 
تیم ها برای مدت کوتاهی تعطیل شد و اردوهای تیم های ملی در قاره های مختلف 

به منظور شرکت در تورنمنت های بین المللی و حساس آغاز شد.
در همین راستا، ۱۰ بازیکن از تیم های پرسپولیس، استقلال، سپاهان، مس 
رفسنجان، خیبر خرم آباد، گل گهر سیرجان و فولاد خوزستان راهی اردو تیم های 
ملی کشور خود شدند تا اینگونه برای اولین مرتبه در تاریخ لیگ برتر، این تعداد 
بازیکن خارجی موفق به حضور در تیم ملی با توجه به نمایشی که در لیگ  ایران 

ارائه دادند، شوند.
لیست بازیکنانی که در چند روز اخیر برای حضور در اردوی تیم های ملی 

آسیایی، آفریقایی و اروپایی دعوت شده  اند به شرح زیر است:
نظر  با  پرسپولیس  )پرسپولیس(: سنگربان شماره یک  آلکسیس گندوز   -۱

ولادیمیر پتکوویچ به اردوی الجزایر دعوت شد تا این تیم را مقابل لیبریا و گینه 
بیسائو در مرحله مقدماتی صعود به جام ملت های آفریقا همراهی کند.

۲- یوسوپوف )فولاد خوزستان(: با نظر سرچکو کاتانچ، این گلر ازبکستانی برای 
جدال با تیم های ملی کره شمالی و قرقیزستان در چارچوب مسابقات نهایی 

صعود به جام جهانی از منطقه آسیا، به اردو فراخوانده شده است.
3- اوستون اورونوف )پرسپولیس(: ستاره سرخ های پایتخت حالا ماموریت 
درخشش همراه با تیم ملی ازبکستان در جدال با کره شمالی و قرقیزستان را 

دریافت کرده تا راه صعود به جام جهانی ۲۰۲۶ را هموار کند.
۴- جلال الدین ماشاریپوف )استقلال(: بدون شک کاتانچ روی تجربه و آمادگی 
بالای ماشاریپوف برای موفقیت در دو بازی ابتدایی ازبکستان در مرحله نهایی 

صعود به جام جهانی ۲۰۲۶ حساب ویژه باز کرده است.
5- گئورگی گولسیانی )پرسپولیس(: مدافع تیم ملی گرجستان بعد از حضور در 
جام ملت های اروپا حالا این فرصت را به دست آورده تا تیم ملی کشورش را در 

لیگ ملت های اروپا و بازی مقابل جمهوری چک و آلبانی همراهی کند.
۶- گائل کاکوتا )استقلال(: این بازیکن هم جهت حضور در مسابقات مقدماتی 
صعود به جام ملت های آفریقا و جدال با گینه و اتیوپی به اردوی تیم ملی کنگو 

فراخوانده شده است.
۷- اریک بایناما )گل گهر سیرجان(: تیم ملی گابن در مرحله مقدماتی صعود 
به جام ملت های آفریقا مقابل مراکش و جمهوری آفریقای مرکزی قرار می گیرد 

و به همین دلیل از بایناما برای حضور در اردوی تیم ملی دعوت شده است.

۸- آنتونی اکومو )خیبر خرم آباد(: این بازیکن آفریقایی نیز توسط انگین فیرات، 
سرمربی تیم ملی کنیا برای حضور در مسابقات مقدماتی جام ملت های آفریقا 

فراخوانده شده است.
مانند  به  مس  هجومی  هافبک  رفسنجان(:  )مس  اسپاهیو  سباستین   -۹
گولسیانی در لیگ ملت های اروپا حاضر خواهد بود و همراه با تیم ملی آلبانی 

مقابل اوکراین و گرجستان قرار می گیرد.
۱۰- وحدت حنانوف )سپاهان(: مدافع باتجربه سابق پرسپولیس و حال حاضر 
سپاهان که سابقه طولانی مدت در تیم ملی تاجیکستان دارد، بار دیگر به اردوی 

تیم کشورش فراخوانده شده تا در جام مردکا مالزی حاضر باشد.
*علاءالدین دالی، مهاجم تیم چادرملو یزد نیز جزء بازیکنان ثابت و حاضر 
در اردوی تیم ملی سوریه است. با این حال سوری ها طی ۴۸ ساعت گذشته 
سرمربی جدید و اسپانیایی خود را انتخاب و اعلام کرده اند و تا شب گذشته 
لیستی از سوی او اعلام نشده بود. اما به احتمال فراوان دالی، با اعلام اسامی 
جدید بار دیگر پیراهن سوریه را برای دو جدال دوستانه در ایام  فیفادی پیش رو 

به تن خواهد کرد.
*پرسپولیس با 3 بازیکن ملی پوش خارجی در این زمینه رکورددار است.

*لیگ برتر ایران 3 نماینده در تیم ملی ازبکستان خواهد داشت که بیشترین 
تعداد در این مورد است.

* لیگ  ایران برای اولین مرتبه ۲ بازیکن در لیگ ملت های اروپا خواهد داشت.
* ۴ بازیکن آفریقایی از لیگ ایران در مرحله مقدماتی صعود به جام ملت های 

آفریقا حاضر هستند که در تاریخ کم نظیر است.
*البته در این میان تیم هایی مثل تراکتور و  سپاهان نیز بازیکنان  باکیفیت و 
سرشناس خارجی جذب کرده اند که هر کدام سابقه پوشیدن پیراهن تیم ملی را 
در کارنامه دارند اما  در این مقطع زمانی از آن ها دعوت نشده است و شاید در 

آینده باز هم شاهد حضور آن ها در اردوهای ملی باشیم.

یازده ملی پوش: حتی از خیبر و مس!
اینفیفادیدرتاریخلیگبرتربیسابقهاست


